



RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

PETITION NO.: **421-00015**

BY: **Ms. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE: **JANUARY 26, 2016**

PRINT NAME OF SIGNATORY: **THE HONOURABLE MARYAM MONSEF**

Response by the Minister of Democratic Institutions

SIGNATURE
Minister or Parliamentary Secretary

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Maryam Monsef', written over a horizontal line.

SUBJECT

Electoral system

ORIGINAL TEXT

REPLY

The Government thanks the petitioners for their views on this important matter.

The petitioners are contributing to a public discourse that is vitally important to shaping the future of our electoral system. To maintain public confidence, the Government understands that Canadians expect greater inclusion, transparency, meaningful engagement and modernization from their democratic institutions.

To that end, the Government is committed to ensuring that 2015 was the last election under the first-past-the-post system. The winner-take-all system is outdated. As many advanced democracies around the world have concluded, other systems are better for ensuring that every vote counts. The government wants to restore integrity and fairness to the electoral system and ensure that this cornerstone of our democracy serves Canadians. This change must be built on our collective values of fairness, inclusiveness, gender equality, openness and mutual respect.

The Government will be working to establish a parliamentary committee that will be tasked to consult Canadians from coast to coast to coast and to thoroughly review a variety of reform options to bring our

voting system into the 21st Century. Once the committee is formed, further information will be available concerning its consultation plans and the opportunities for Canadians to participate in the process.

The Government invites the petitioners, like all Canadians, to get involved and have their say as part of this exciting challenge and opportunity to strengthen our electoral system.



CHAMBRE DES COMMUNES
HOUSE OF COMMONS
CANADA

RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N^o DE LA PÉTITION : **421-00015**

DE : **MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE : **LE 26 JANVIER 2016**

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : **L'HONORABLE MARYAM MONSEF**

Réponse de la ministre des Institutions démocratiques

SIGNATURE
Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

Systeme électoral

TRADUCTION

RÉPONSE

Le gouvernement remercie les pétitionnaires de s'être exprimés sur cette importante question.

Les pétitionnaires contribuent à un débat public qui est primordial pour façonner l'avenir de notre système électoral. Pour conserver la confiance de la population, le gouvernement sait que les institutions démocratiques devront en faire plus en matière d'inclusion, de transparence, d'engagement significatif et de modernisation.

C'est pour cette raison que le gouvernement s'engage à s'assurer que l'élection de 2015 était la dernière selon le système uninominal majoritaire à un tour. Le système à un seul gagnant est désuet. Comme de nombreuses démocraties avancées partout dans le monde l'ont compris, d'autres systèmes sont préférables pour garantir que chaque vote compte. Le gouvernement veut rétablir l'intégrité et l'équité du système électoral et veiller à ce que cette pierre angulaire de notre démocratie serve les intérêts des Canadiens et des Canadiennes. Ce changement doit reposer sur nos valeurs collectives d'équité, d'inclusion, d'égalité entre les sexes, d'ouverture et de respect.

Le gouvernement travaillera à l'établissement d'un comité parlementaire qui sera chargé de consulter les Canadiens et les Canadiennes d'un océan à l'autre ainsi que d'examiner en profondeur une variété d'options de réforme afin de moderniser notre mode de scrutin. À la suite de la formation du comité, de plus amples renseignements seront disponibles en ce qui concerne les plans de consultation et les occasions de participation au processus qui seront offertes à la population canadienne.

Le gouvernement invite les pétitionnaires, ainsi que tous les Canadiens et Canadiennes, à participer et à contribuer à cette occasion exceptionnelle de renforcer notre système électoral.